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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 06/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 11 de juliol del 2012 
Horari: 19.35 h a 21:20 h 
Lloc: Centre Cívic de Concòrdia 
 
 
Assistents 
 
Fancisco Bustos Garrido, president 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’AV de la Concòrdia 
Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull 
Pere Ayguadé Valls, vocal de les entitats culturals 
Jordi Viada Ferreres, vocal de les entitats culturals 
José Antonio Esteban Bueno, vocal de les entitats esportives 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Carles Montesions Carmona, vocal de les entitats de comerciants 
Núria Albi Visús, vocal dels centres d’atenció primària 
M. Josep Bustos Casado, representat de CiU (5%) 
Andreu Barea Sabaté, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Cristóbal Guillén Rivera, Tècnic d’Espai Públic 
Mercè Talarn López, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Rafael Aguilar Gómez, vocal del PSC 
Santi Horcas Villagordo, vocal del PSC 
Xavier Paradell Boladeras, vocal del PSC 
Javier Pardo Torregrosa, representant del PP (5%) 
Francisco de la Fuente Muñoz, vocal de l’AV Nous Barris Oest – Can Llong 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats del gent gran 
Montserrat Ribell Rodríguez, vocal de les entitats culturals 
Youssef Fiqhi, vocal de les entitats culturals 
Maria Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals 
Sergi Asensio Baños, vocal de les entitats juvenils 
Marc Guevara Claramunt, vocal de les entitats juvenils 
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Excusen la seva absència: 
 
Joan Manau Valor, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Joaquim Sanesteban Estremera, representant d’ES (5%) 
Jerónimo Sánchez López, vocal del PSC 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Mesures d’estalvi energètic (2009 – 2012). 
3. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal. 
4. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
5. Comunicacions.  
6. Torn obert de paraules. 
 
Tot i no existir, a l’inici de la sessió, el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del 
Reglament municipal dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president declara 
oberta la sessió. Es posposa el primer punt de l’ordre del dia a l’espera de la incorporació 
dels vocal necessaris per tenir quòrum, la qualcosa s’aconsegueix deu minuts després de 
l’inici de la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El senyor Bustos obre la sessió i dóna la benvinguda als assistents. A continuació inicia la 
sessió amb el punt 2 de l’ordre del dia.  
 
2. Mesures d’estalvi energètic 

 
El Sr. Bustos comenta que, atès que l’energia és molt cara, només en els darrers dos 
anys ha patit un increment del 17,5%, cal  estalviar-la i per aquest motiu s’han dut a 
terme diferents mesures d’estalvi i eficiència energètica tant en l’àmbit de l’espai públic, 
dels equipaments com en el de subministraments energèntics. Per tal d’explicar-nos 
aquestes mesures dóna la paraula al Sr.  Cristóbal Guillén, que presenta el següent 
punt de l’ordre del dia. 
 
Les continues pujades de les tarifes en els últims anys, han suposat que el preu de 
l’energia s’hagi doblat en poc més de sis anys. En aquest sentit, s’ha d’actuar per 
compensar l’augment de la despesa. Sabadell ja va començar a treballar en la línia de 
l’eficiència energètica fa 15 anys, amb la implantació de sistemes d’eficiència a 
l’enllumenat, telegestió a les calefacions de les escoles i altres actuacions. 
 
Les mesures d’estalvi es prenen en tres àmbits: espai públic, equipaments i 
subministrament energètic. 
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En l’àmbit de l’espai públic, i amb l’impuls econòmic dels fons estatals (FEIL i FEOSL) 
es prenen mesures com la renovació de tot l’enllumenat a set zones de la ciutat, es 
corregeixen les emissions cap a l’hemisferi superior i es redueix la potència en 
llumeneres. També es substitueixen quadres de comandament amb la incorporació de 
regulació de flux en diverses zones de la ciutat i la Gran Via. S’optimitza l’horari de 
funcionament de l’enllumenat públic adaptant-lo a les hores de llum solar. 
 
S’han realitzat diversos estudis i proves amb la tecnologia Led durant dos anys i s’han 
obtingut resultats molt positius amb un estalvi de més del 50%. S’ha instal·lat punts de 
llum Led a diverses zones de la ciutat, com el parc de Catalunya, la Gran Via i el parc 
del Taulí. També s’han instal·lat reactàncies electròniques amb regulació de flux. Amb 
la situació actual del 50% de la potència instal·lada amb quadres de regulació de flux i 
telegestió s’ha aconseguit un estalvi mínim del 30% de l’energia consumida, una 
reducció d’emissions de 847 tones de CO2 l’any i un estalvi de 4,68 milions de 
kWh/any. 
 
Unes altres mesures, pel que fa a l’espai públic que s’han pres ha estat la renovació del 
100% de les òptiques dels semàfors de la ciutat  amb tecnologia Led. També es 
disposa a la flota municipal d’onze vehicles elèctrics. 
 
En l’àmbit dels equipaments, algunes de les mesures d’estalvi que s’han pres han estat:  
 

• Instal·lar geotèrmia a Cal Marcet i al Vapor Codina. La geotèrmia consisteix a 
aprofitar la temperatura estable de 15 graus que té la terra a una determinada 
profunditat per fer passar per aquí les canonades, de tal manera que l’energia 
posterior que cal per escalfar-la és molt menor. 

• Instal·lat bateries de condensadors en equipaments i s’ha optimitzat el procés de 
recollida pneumàtica de la central de Can Llong en horaris i potències 
contractades.  

• Apagat de la il·luminació decorativa de la Biblioteca Vapor Badia. 
• Ajust i reprogramació de les instal·lacions amb telegestió. 
• Reducció de l’enllumenat als equipaments municipals. 
• Apagat de l’enllumenat interior de les màquines de vending. 
• Reducció de l’horari de les fonts. 
• Optimització dels horaris de neteja als equipaments i millora dels hàbits 

energètics. 
• Optimització, mitjançant auditories dels centres cívics i biblioteques, per tal 

d’optimitzar els espais oberts al públic, segons la demanda real. 
 

Aquestes mesures han suposa un estalvi anual de1,3 milions de kWh. 
 
Finalment el Sr. Guillén explica quines han estat les mesures en l’àmbit del 
subministrament energètic.  
 
S’ha incorporat un software de gestió de la facturació, amb l’objectiu d’optimitzar els 
contractacions, augmentar els dispositius de control davant irregularitats i millorar el 
seguiment de els despeses energètiques amb els següents estalvis potencials: 

 
• La millora en la gestió pot arribar a estalviar de l’1% al 3% sobre el total del volum 
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de facturació. 
• Ha permès optimitzar les contractacions i estalviar en la despesa del terme de 

potència. 
• S’ha augmentat el control de facturació per evitar possibles errors a les 

facturacions de les companyies. 
  
Per concloure el Sr. Guillén diu que l’estalvi energètic no comporta una disminució de la 
qualitat del servei, si no que es racionalitza el servei. L’estalvi actual equival a treure de 
circulació uns mil turismes, quant a emissions de CO2 i a tancar gairebé 6000 
bombetes de 100 w que estiguessin enceses durant un any. 
 
Aquestes actuacions s’emmarquen dins l’Estratègia del canvi climàtic 2008-2012, 
l’Oficina Local de l’Energia i l’Agenda 21+10 Local. 
 
El Sr. Montesinos s’interessa per l’Agència Local de l’Energia, el Sr. Guillén li informa 
que fa la tramitació i assessorament a empreses i particulars. 
 
El Sr.  Esteban pregunta si està previst canviar l’hora dels partits que juga el Centre 
d’Esports Sabadell per l’estalvi energètic. 
 
El Sr. Bustos respon que es voldria que es juguessin els partits a les 12, però qui té la 
darrera paraula en aquest tema són les televisions. També comenta que si es grava de 
dial moltes vegades també cal encendre l’enllumenat per normativa arbitral. 
 
El Sr. Esteban pregunta si això ho paga l’ajuntament. El Sr. Bustos respon que si, que 
és una aportació que es fa a l’entitat esportiva. També se li fa a qualsevol equip de la 
ciutat quan organitzen tornejos allargant horaris. 
 
El Sr. Guillén comenta que els consum puntuals no són significatius, el que s’intenta és 
optimitzar en els consums continus, que és on més es nota. Tot és important, però 
aquest, és un tipus d’enllumenat que s’encén progressivament. 
 
El Sr. Lesmes diu que per estalviar en enllumenat públic es tanquen espais, en canvi a 
Can Gambús no sembla que s’hagi fet res. 
 
El Sr. Guillen respon que un 70% de l’enllumenat de la zona de Can Gambús està 
tancat. Només s’ha deixat enceses aquelles que formen part de desplaçament a 
habitatges a les voreres. 
 
El Sr. Moreno pregunta si als Led l’alimentació és alterna o continua. També diu que la 
producció de les bombetes de baix consum surt més cara i contamina més que la 
bombeta. D’altra banda indica que els condensadors per estalviar a les reactives fa vint 
anys que existeixen 
 
El Sr. Guillén dóna una resposta tècnica al Sr. Moreno i diu que és cert que hi ha 
bombetes de baix consum que no són eficients, cal fixar-se en la relació lumen/wat. 
 
El Sr. Esteban pregunta quan es paga de llum a l’any. El Sr. Guillén respon que uns dos 
mil milions d’euros l’any en enllumenat públic, carrers i places. 
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El Sr. Moreno diu que és membre del Centre Astronòmic i  hi ha luminàries que no 
permeten veure res. 
 
El Sr. Guillén contesta que el Led ha millorat molt això, ja que emet en una àrea 
concreta i no a 360 º, és més fàcil dirigir i controlar. 

 
 

3. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal 
 
El Sr. Bustos pregunta si hi ha algú interessat. No hi ha ningú. 

 
 

4. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 
Consell de Ciutat 
 
El Sr. Moreno diu que avui mateix havia una reunió del consell de Salut i no ha pogut 
assistir per coincidir. Comenta que a l’anterior reunió va sortir molt decebut, ja que hi ha 
gent amb moltes ganes, però també hi ha qui va a traure-hi tres peus al gat, ja que no 
es va seguir l’ordre del dia establerta i se’n va anar tot el temps decidint si es feia o no 
una carta que denunciés que la sanitat no funciona. 
 
El Sr. Montesinos comenta que a la darrera reunió del consell de Ciutat principalment 
es va explicar el mateix que en el darrer ple del Consell del Districte. Pacte de Valors i 
Pacte per la millora empresarial. 
 
Es van fer propostes per aportar idees perquè les empreses siguin més competitives. 
En aquest sentit ell va fer diverses aportacions. 
 
Creu que la pressió fiscal que hi ha a la ciutat de Sabadell els impedeix competir. 
També considera que un dels problemes més greus que hi ha a Sabadell és que s’està 
perdent  productivitat. Cal incentivar per generar, s’està invertint massa en serveis i poc 
en productivitat.  
 
El Sr. Bustos vol fer una esmena, ja que el Sr. Montesinos deia que la zona blava 
s’havia pujat un 10% i és erroni, s’ha pujat un 4% i a més hi ha convenis amb 
determinats col·lectius per fer més fàcil la seva feina. 
 
El Sr. Lesmes diu que quant als impostos, s’ha fraccionat el pagament de l’IBI en quatre 
rebuts, però s’hi ha afegit la taxa d’escombraries. 
 
El Sr. Bustos respon que són dos taxes diferents, per un costat està l’IBI i per l’altre la 
taxa de residus. 
 
La Sra. Porta pregunta com és que s’ha fraccionat en quatre pagaments, pot ser perquè 
ha pujat molt. 
 
El Sr. Bustos respon que el fraccionament ha estat una de les mesures per facilitar el 
pagament. La pujada ha estat d’un 14%, el 10% manat per l’Estat i el 4% de la pujada 
de taxes de l’ajuntament. 
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El Sr. Lesmes diu que corre el rumor que els establiments xinesos no paguen impostos. 
 
El Sr. Bustos respon que és un rumor molt estès a escala estatal, però que no té cap 
mena de fonament. 
 
 

5. Comunicacions 
 
El Sr. Barea dóna resposta a una petició que va fer el darrer ple el Sr. Pere Màlaga, que 
va demanar dades de matriculació a Sabadell per al proper curs 2010/ 2013. Com avui 
no ha vingut el Sr. Màlaga, si cal ho tornarà a explicar. 
 
El 92% de les matriculacions de primària a centres públics ha estat en primera opció, a 
centres concertats un 97%. A Concòrdia es dóna la desviació més gran, pel fet que 
l’escola Can Berardo s’inicia en barracons i això sempre fa una mica d’angoixa a les 
famílies, aquest fet ha tingut com a resultat un increment de les matriculacions a 
l’escola Mas Boadella i que no totes puguin entrar en la primera opció, però si al barri. 
 
Pel que fa a la matriculació de secundària la majoria ha pogut matricular-se en la 
primera opció. 
 
El Sr. Montesinos pregunta quin ha estat l’índex de natalitat a Sabadell. 
 
El Sr. Barea respon que aquesta dada la pot trobar a la web de l’Institut d’Estadística de 
Catalunya (IDESCAT). 
 
El Sr. Esteban comenta que l’entitat a què pertany (Club esportiu Ròmulo-Tronchoni) 
s’ha planteja adequar els horaris d’entrenament al nou horari dels instituts, ja que creu 
que el proper curs faran jornada intensiva i d’aquesta manera es podria avançar horaris 
d’entrenaments. Pregunta quin serà l’horari. 
 
El Sr. Bustos intervé dient que és una proposta molt interessant que es pot traslladar a 
tots els clubs o entitats. Ho comentarà amb Esports. 
 
El Sr. Barea respon, quant a l’horari, que tots els instituts s’han acollit a la jornada 
intensiva però que miraran de fer-li arribar horaris concrets. 
 
 

6. Torn obert de paraules 
 

El Sr. Bustos obre el torn obert de paraules. 
 
La Sra. Vicenta Campillo pregunta si algú es mira si els contenidors d’escombriaires 
estan fets malbé, ha que fa temps que hi ha dos contenidors trencats al carrer de 
Mauritània, 40, el de vidre-piles i la tapa del contenidor de cartró. 
 
La Sra. Porta pregunta quan s’inaugurarà l’Olímpia, ja que un grup de joves de 
l’associació de veïns voldria fer-hi alguna activitat. 
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El Sr. Viada demana una reunió amb el regidor Sr Bustos per parlar de l’informe del 
trenet del parc Catalunya, així com de la situació de vandalisme que pateix l’edifici del 
trenet. 
 
El Sr. Bustos diu que convocarà una reunió amb la junta. 
 
La Sra. Bustos dóna les gràcies per la reparació de la vorera que va demanar i comenta 
que hi ha una tapa de registre que falta a l’avinguda d’Estrasburg, per la zona del parc 
d’Odessa. 
 
El Sr. Esteban comenta que té el dubte sobre la labor en el consell i no sap si pot fer 
peticions de particulars, com a veïns, però ja que veu que si vol dir que fa dies que un 
dels focus del camp de futbol del Ròmulo-Tronchoni no té tapa i li han posat un cartró. 
El departament d’Esports ja en té coneixement. També vol dir que a la via Alexandra 
falten arbres però hi ha els escocells buits pregunta si es pensen plantar arbres o tapar 
els escocells. 
 
El Sr. Bustos comenta que ha arribat la petició de traure la filera d’arbres més propera 
als habitatges, perquè generen molts problemes i reomplir de terra els escocells buits. 
Ara per ara el que es pot fer és omplir amb sauló els escocells que hi ha buits, ara per 
ara no es pot fer cap actuació més, tot i que en un futur es plantaran els arbres que 
falten. 
 
El Sr. Barea comenta que pel que fa a la retirada de la primera filera d’arbres de la via 
Alexandra, si és decideix, es farà consulta per obtenir consens i que tothom n’estigui 
informat.. 
 
El Sr,. Moreno diu que pertany a voluntaris de protecció civil, però que darrerament no 
hi ha suport ni interlocutor. 
 
El Sr. Bustos respon que creu que l’interlocutor continua sent el Sr. Ramon Esplugues. 
Quant a col·laboració el que es fa és un acord per serveis. S’ha cedit el local del centre 
de formació. 
 
El Sr. Moreno comenta que falta infraestructura, algun vehicle. El Sr. Bustos diu que ho 
traslladarà. 
 
El Sr. Lesmes pregunta si és obligatori que tothom que visqui a Can Rull hagi d’anar a 
l’Hospital de Terrassa. 
 
El Sr. Bustos respon que no, que poden triar, tot i que hi ha especialitats que 
recomanen es vagi a l’Hospital de Terrassa, però sempre es pot triar. 
 
El Sr. Moreno comenta que el 99% de la gent que va a l’Hospital de Terrassa està molt 
contenta de l’atenció rebuda. 
 
El Sr. Bustos proposa  passar al punt número 1 de l’ordre del dia atès que ja existeix el 
quòrum necessari.  
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Al llarg de la sessió s’han incorporat els senyors Aiguadé i Esteban (19.45 h) i la 
senyora Albi (20.00 h). 

 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
S’aprova la darrera acta del mes de maig per unanimitat. 

 
 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari general, estenc aquesta acta. 
 
El secretari delegat Vist i plau  

El president 
 


